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REVISTA PRESEI 
 

 Federaţia Sindicatelor Gaz România pregătesc proteste la Târgu Mureş 
În lipsa unui răspuns la solicitările de creșteri salariale înaintate, organizațiile sindicale, legal constituite la nivelul 
Grupului E ON din România, afiliate Federației Sindicatelor „Gaz România”, anunță declanșarea programului de 
proteste la nivel național începând cu data de 15 februarie 2019 ora 12,00 dată pentru care a fost stabilită 
pichetarea sediilor E ON din Târgu Mureș și Iași. 
“Ignorarea propunerilor, nepăsarea și modul de relaționare au alimentat în ultimul timp tensiunile existente, 
determinandu-ne să apelăm la toate formele de acțiuni sindicale pentru a iniția drumul către o salarizare decentă 
și echitabilă.” anunţă sindicatul într-un comunicat. 
Ținănd cont de aspectele prezentate, organizaţiile sindicale atrag atenția că nemulțumirile membrilor, așa cum au 
fost transmise din toate organizațiile, au ajuns la un nivel îngrijorător, ignorarea acestora coroborată cu lipsa unor 
măsuri concrete fiind de natură să conducă la declanșarea unor conflicte, escaladarea tensiunilor și manifestari 
spontane de protest cu impact direct asupra activității și securitatii sistemului de distribuție. 
(Sursa: punctul.ro) 
 

 Sindicaliştii din poliţie şi penitenciare şi rezerviştii militari continuă vineri protestele în faţa Parlamentului 
Sindicaliştii din poliţie şi penitenciare, precum şi rezerviştii militari, continuă vineri protestele în faţa 
Parlamentului pentru salarii echitabile, condiţii de lucru mai bune şi oprirea discriminării pensionarilor militari. 
 
Peste 100 de sindicalişti au protestat şi joi în faţa Ministerului de Interne. 
La manifestaţie au participat reprezentanţii Federaţiei Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor 
(FSANP), ai Sindicatului Naţional al Poliţiştilor şi Personalului Contractual (SNPPC), ai Forumului Structurilor 
Asociative din Sistemul de Apărare, Ordine Publică şi Siguranţă Naţională şi ai Sindicatului Cadrelor Militare 
Disponibilizate (SCMD). 
Sindicaliştii s-au declarat nemulţumiţi de faptul că salariile personalului din sectorul de apărare, ordine publică şi 
siguranţă naţională au fost îngheţate prin ordonanţe de urgenţă, care au suspendat în mod repetat aplicarea 
Legii-cadru de salarizare a personalului plătit din fonduri publice (Legea 153/2017) şi care au dezechilibrat cadrul 
unitar al salarizării în sectorul public prin discriminarea acestui domeniu de activitate. 
În timpul protestului, manifestanţii au cerut, în repetate rânduri, demisia ministrului de Interne, Carmen Dan, şi a 
ministrului Justiţiei, Tudorel Toader.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Moldovenii se aduna, vineri, la usa Vioricai Dancila si ii cer sa faca din Autostrada Unirii o prioritate nationala 
Membrii mai multor asociatii care sustin ca statul tergiverseaza cu buna stiinta constructia Autostrazii Unirii vor 
protesta vineri, incepand cu ora 10:00, in Piata Victoriei. Oamenii le cer autoritatilor sa ia o serie de masuri care ar 
permite finalizarea soselei in urmatorii 11 ani. 
"Societatea civila din Moldova strange din nou randurile pentru un protest de amploare in fata Guvernului 
Romaniei, institutie care sfideaza in continuare cea mai saraca regiune a tarii prin refuzul de a construi autostrazi, 
singurele proiecte care ne pot scoate din saracie. 
Va asteptam pe cat mai multi dintre voi, cetatenii romani, vineri dimineata, de la ora 10, in Piata Victoriei, pentru 
a le transmite decidentilor politici un ultimatum", se arata intr-un comunicat semnat de asociatiile: Pro 
Infrastrctura, Impreuna pentru A8, Moldova vrea Autostrada si Miscarea pentru Dezvoltarea Moldovei. 
Membrii asociatiilor nu s-au multumit sa le atraga autoritatilor atentia ca tergiverseaza constructia autostrazii, ci 
propun si o serie de masuri care, sustin ei, ar grabi rezolvarea situatiei. Printre altele, membrii celor 4 asociatii le 
cer autoritatilor: 

 sa renunte la ideea de a mai construi segmentul Cristesti - Pascani - Letcani al autostrazii in parteneriat 
public privat; 
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 intocmirea de indata si neconditionata a documentatiei de achizitie publica pentru lucrarile tehnice 

privind actualizarea/completarea studiilor de fezabilitate pentru sectorul Targu Neamt - Iasi - Ungheni si 
scoaterea acestora la licitatie pana la finalul anului 2019; 

 stabilirea unui program de implementare, care sa prevada in mod expres termene clare pentru finalizarea 
studiilor de fezabilitate pana in anul 2021 si asumarea acestora in mod concret de catre Ministerul Transportului 
si CNAIR, pentru lucrarile privind toate tronsoanele Autostrazii Unirii: Targu Mures - Ditrau, Ditrau - Targu Neamt 
si Targu Neamt - Iasi - Ungheni; 

 corelarea proiectului privind construirea Autostrazii Unirii cu POIM 1 (2014 - 2020) si introducerea 
acesteia in POIM 2 - viitorul exercitiu financiar al Uniunii Europene 2021 - 2027, pentru ca acest obiectiv sa fie 
finantat din fonduri europene nerambursabile 
 
Toate aceste propuneri au fost trimise Guvernului si celor doua Camere ale Parlamentului. 
Daca autoritatile ar reusi sa faca macar aceste lucruri - sustin membrii asociatiilor - atunci e posibil ca in 3 ani sa se 
finalizeze studiile de fezabilitate pentru toate sectoarele de autostrada si, in plus, sa se obtina si finantare 
europeana necesara proiectului. In aceste conditii, in alti 9 ani, adica pana in 2030, intreaga sosea de mare viteza 
ar putea fi construita integral. 
Ca toate acestea sa se poata realiza, insa, membrii celor 4 asociatii sustin ca Guvernul ar trebui sa numeasca un 
expert in infrastructura la varful Ministerului Transporturilor (condus, momentan, de Rovana Plumb) si sa-l 
inlocuiasca pe Narcis Neaga din functia de director general al Companiei Nationale de Administrare a 
Infrastructurii Rutiere (CNAIR). 
Asa cum Ziare.com, in toamna anului trecut, Parlamentul a adoptat o lege prin care obliga Ministerul 
Transporturilor sa construiasca Autostrada A8 Targu Mures - Iasi - Ungheni. Dupa doar o luna, insa, fostul ministru 
al Transporturilor, Lucian Sova, a anuntat ca e posibil ca in loc de A8 se se construiasca o alta autostrada, intre 
Bacau si Brasov. Nici pana la acest moment autoritatile nu au decis daca vor construi sau nu Autostrada Unirii. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Tariceanu: CNAIR s-a angajat sa termine 180 de kilometri de autostrada in 2019 
Liderul ALDE, Calin Popescu Tariceanu, sustine ca CNAIR s-ar fi angajat ca in acest an sa finalizeze 180 de kilometri 
de autostrada. Presedintele ALDE a explicat si care vor fi proiectele de infrastructura pentru 2019, care au fost 
discutate la intalnirile din coalitie pe tema bugetului. 
"Compania de autostrazi s-a angajat ca anul acesta sa termine un numar record de km, anume 180 de km de 
autostrazi. Ei ne-au prezentat doua categorii, categoria certa cu 180 de km si categoria cu risc de receptie, care 
este numai de 77 de km. 
Noi ne asumam politic, noi dam toti banii necesari, dar pana la urma nici ministrul, nici prim-ministrul nu lucreaza, 
dar o supraveghere este un lucru esential", a declarat Calin Popescu Tariceanu, joi seara, la Antena3. 
Precizam ca, in 2018, Compania de Drumuri a reusit sa deschida doar putin peste jumatate din cei 100 de 
kilometri de autostrada pe care se angajase sa ii inaugureze anul trecuta. 
Liderul ALDE a afirmat ca a discutat in sedintele de coalitie de saptamana aceasta despre proiectul de buget, 
respectiv care vor fi proiectele de infrastructura incluse in bugetul pe 2019, dar si necesitatile din domeniul 
Educatiei. 
"Bugetul pe care anul acesta il prezentam, spre deosebire de anii precedenti, cand se prezentau cifre, se uita 
lumea si nu intelegea nimic, eu vreau sa plecam altfel, de la proiecte. Astea au sens pentru cetateni, nu 3%, 7%, 
trei miliarde si asa mai departe. 
Prima discutie pe buget se face pe marii indicatori, adica (sic!) cat este estimata cresterea PIB-ului sau cat sunt 
estimate veniturile la buget, care sunt cheltuielile mari, deficitul pe care il prognozam, asta e prima discutie. 
Nu am vorbit de Servicii, pentru ca nu e prima noastra preocupare. Am discutat atunci despre modul in care vor fi 
cheltuiti banii in educatie, de un program care sa completeze cornul si laptele, rucsacul de scoala, rechizitele", a 
adaugat Tariceanu. 
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Presedintele Senatului a mentionat si care vor fi proiectele de infrastructura incluse in bugetul de stat pentru 
anul 2019. 
"Obiectivul a fost sa realizam un buget bazat pe investitii. Ceilalti colegi din PSD au vrut si ei acelasi lucru. Stiti de 
ce a durat mai mult? Am aici sa va arat ce am convenit. Am sa va vorbesc numai de partea de infrastructura, care 
necesita cele mai mari investitii si pe care le-am grupat pe regiuni geografice. 
As incepe cu Moldova, pentru ca vreau sa explic ca scopul bugetului, printre altele, este si acela de a asigura 
coeziunea, sa manifestam solidaritatea fata de regiunile care sunt defavorizate si mai putin dezvoltate. Moldova 
este regiunea in care aceasta problema a devenit critica. 
Atunci trebuie facute mai multe investitii in infrastructura pentru a ridica (sic!) calitatea vietii si pentru a atrage 
investitii. Pe Moldova, in ceea ce priveste autostrazile, avem Autostrada Targu Neamt-Targu Mures, unde se 
lucreaza la studiul de fezabilitate si s-au prevazut bani in buget. 
De asemenea, pentru Ploiesti-Suceava, studiul de fezabilitate si proiectul tehnic, cu finalizare in 2020, iar din 2020 
incepe executia", a spus Tariceanu. 
Autostrada Unirii, ingropata de birocratie: Abia peste vreun an si jumatate vom afla daca o putem construi 
Acesta a vorbit si despre alte proiecte, tot de infrastructura, cu finantare prevazuta in bugetul de stat. 
"Centura Bacaului, cu terminarea lucrarilor prevazuta in 2019. Este prevazut de asemenea proiectul in parteneriat 
public-privat pentru tronsonul Targu Neamt-Iasi, care incepe proiectarea in 2019 si executia in 2020. 
De asemenea, Botosani-Tg-Frumos. Sosele de centura; Tecuci, cu finalizare anul acesta, Vaslui, Iasi, Tg Frumos, 
Suceava, Radauti. De asemenea, calea ferata rapida Bucuresti-Pascani, Iasi. Ele sunt bugetate. 
Pe partea de sud. Craiova-Pitesti este drum rapid, finalizare partiala, 27 de km. La podul de la Braila au inceput 
lucrarile. Centura sud Bucuresti, centura Nord Bucuresti incepe in 2020. 
De asemenea, cea mai dureroasa lucrare din punctul meu de vedere este autostrada Pitesti -Sibiu. Ploiesti-
Comarnic-Brasov. Incepe proiectarea si executia in 2020. De asemenea, autostrada Sudului este prevazuta pentru 
a incepe studiile de fezabilitate anul acesta cu sumele prevazute in buget. 
Am discutat cu colegii si am zis ca se vor construi centuri ocolitoare la Comarnic si la Busteni. In momentul de fata 
se deruleaza licitatia. Mai sunt proiectele de cale ferata (...) Gara de Nord-Otopeni", a completat presedintele 
ALDE. 
De asemenea, Tariceanu a anuntat ca vor exista intalniri frecvente intre coalitie si reprezentantii Ministerului 
Transporturilor pentru a se asigura ca proiectele de infrastructura vor fi finalizate la termen. 
"Vom avea reuniuni regulate cu Ministerul Transporturilor pentru a monitoriza calendarul de derulatre a tuturor 
acestor proiecte, astfel incat sa nu apara intarzieri. Liderii coalitiei, cu ministrul, cu doamna prim-ministru", a 
conchis Tariceanu. 
Proiectul de buget ar putea fi adoptat vineri, in sedinta de guvern, desi de pe ordinea de zi acesta lipseste. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Guvernul a publicat ordinea de zi a şedinţei de vineri. Proiectul de buget nu este trecut 
Guvernul a publicat ordinea de zi a şedinţei de vineri, pe care nu apare proiectul de buget. Premierul Viorica 
Dăncilă a anunţat, miercuri, că nu există un pericol să nu fie adoptat proiectul de buget şi că va fi aprobat vineri. 
Pe ordinea de zi a şedinţei de vineri a Executivului figurează mai multe acte normative, printre care proiectul 
pentru stabilirea unor măsuri de punere în aplicare a Acordului dintre România şi SUA privind intensificarea 
combaterii infracţiunilor grave dar şi un memorandum cu tema „Negocierea Memorandumului de înţelegere între 
Guvernul României şi Guvernul Republicii Islamice Iran privind cooperarea în domeniul prevenirii şi combaterii 
criminalităţii organizate transnaţionale şi a terorismului”, informează Guvernul, într-un comunicat de presă remis 
MEDIAFAX. 
Un alt proiect de lege care va fi discutat de membrii Executivului este cel pentru completarea Ordonanţei de 
Urgenţă a Guvernului nr. 179/2002 privind demilitarizarea unităţilor aparatului central al Ministerului Afacerilor 
Interne şi a structurilor subordonate acestuia. 
Al proiect prevede stabilirea unor măsuri de punere în aplicare a Acordului dintre Guvernul României şi Guvernul 
Statelor Unite ale Americii privind intensificarea cooperării în prevenirea şi combaterea infracţiunilor grave, 
semnat la 5 octombrie 2015 la Washington D.C. 
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Pe ordinea de zi a şedinţei apar şi 20 de proiecte de hotărâre: 
„- Proiect de hotărâre pentru aprobarea amendamentului convenit între Guvernul României şi Banca de 
Dezvoltare a Consiliului Europei, prin schimbul de scrisori semnate la Bucureşti la 11 octombrie 2018 şi la Paris la 
14 noiembrie 2018, la Acordul-cadru de împrumut dintre România şi Banca de Dezvoltare a Consiliului Europei 
pentru finanţarea Proiectului privind finalizarea construcţiei, renovarea sau reabilitarea clădirilor culturale de 
interes public din România, semnat la Bucureşti, la 4 mai 2007 şi la Paris, la 14 mai 2007 
- Proiect de hotărâre privind scoaterea din inventarul centralizat a unui bun imobil aparţinând domeniului public 
al statului, aflat în administrarea Curţii de Conturi, prevăzut în anexa nr. 33 la Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 
pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
-Proiect de hotărâre privind darea în administrarea Curţii de Conturi a unui imobil situat în judeţul Neamţ, aflat în 
domeniul public al statului şi înscrierea acestuia în anexa nr. 33 la HG nr. 1705/2006 privind inventarul centralizat 
al bunurilor din domeniul public al statului 
- Proiect de hotărâre privind actualizarea valorilor de inventar, modificarea elementelor de descriere tehnică şi 
comasarea unor imobile cuprinse în Anexa nr.30 la Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 pentru aprobarea 
inventarului centralizatal bunurilor din domeniul public al statului, administrate de Ministerul Tineretului şi 
Sportului prin Clubul Sportiv Municipal Bistriţa şi Clubul Sportiv "Viitorul" Vaslui, ca urmare a reevaluării şi a 
înscrierii în cartea funciară 
-Proiect de hotărâre privind scoaterea unui bun imobil din inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public 
al statului şi din administrarea Direcţiei Judeţene pentru Sport şi Tineret Galaţi, instituţie publică în subordinea 
Ministerului Tineretului şi Sportului, ca urmare a restituirii acestuia persoanelor îndreptăţite 
-Proiect de hotărâre privind actualizarea denumirii, a descrierii tehnice şi a valorii de inventar ale unui imobil aflat 
în domeniul public al statului şi în administrarea Penitenciarului Tulcea-Centrul de formare profesională Chilia, din 
subordinea Administraţiei Naţionale a Penitenciarelor 
-Proiect de hotărâre privind modificarea datelor de identificare a unor immobile aflate în domeniul public al 
statului şi în administrarea Ministerului Justiţiei - Administraţia Naţională a Penitenciarelor, prin Penitenciarul 
Spital Constanţa Poarta Albă, precum şi transmiterea din domeniul public al statului în domeniul privat al acestuia 
a unor construcţii aflate în administrarea Ministerului Justiţiei - Administraţia Naţională a Penitenciarelor, prin 
Penitenciarul Spital Constanţa Poarta Alba, în vederea scoaterii din funcţiune şi demolării 
-Proiect de hotărâre privind aprobarea unor modificări şi completări în inventarul bunurilor din domeniul public al 
statului aflate în administrarea Ministerului Apărării Naţionale, situate în judeţele Vâlcea, Constanţa, Ilfov, Cluj, 
Argeş, Braşov, Sibiu, Gorj, Dolj, Bacău, Buzău, Bihor, Prahova, Hunedoara, Timiş, Galaţi, Vrancea şi municipiul 
Bucureşti 
-Proiect de hotărâre pentru aprobarea Normelor metodologice de aplicare a Legii nr. 256/2015 privind 
exercitarea profesiei de dietetician, precum şi înfiinţarea, organizarea şi funcţionarea Colegiului Dieteticienilor din 
România 
-Proiect de hotărâre privind actualizarea descrierii tehnice a unor bunuri imobile aparţinând domeniului public al 
statului, aflate în administrarea Agenţiei Naţionale pentru Pescuit şi Acvacultură din subordinea Ministerului 
Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, prevăzute în anexe nr.3 la Hotărârea de Guvern nr.1705/2006 pentru aprobarea 
inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
-Proiect de hotărârepentru modificarea şi completarea Hotărârii Guvernului nr. 500/2017 privind aprobarea 
schemei "Ajutor de minimis pentru aplicarea programului de susţinere a crescătorilor de ovine pentru 
comercializarea lânii" 
-Proiect de hotărâre privind modificarea anexei nr. 1 la Hotărârea Guvernului nr. 1.705/2006 pentru aprobarea 
inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
-Proiect de hotărâre pentru aprobarea Memorandumului de Înţelegere între Ministerul Apărării Naţionale din 
România şi Ministerul Apărării din Regatul Spaniei privind cooperarea în domeniul apărării, semnat la Madrid, la 6 
septembrie 2018 
- Proiect de hotărâre pentru modificarea şi completarea Regulamentului de valorificare a masei lemnoase din 
fondul forestier proprietate publică, aprobat prin Hotărârea Guvernului nr. 715/2017 
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-Proiect de hotărâre pentru modificarea şi completarea Anexei nr. 1 la Hotărârea Guvernului nr. 965/2002 privind 
atestarea domeniului public al judeţului Dolj, precum şi al municipiilor, oraşelor şi comunelor din judeţul Dolj”. 
De asemenea, Executivul va aproba şi stema mai multor comune, precum comuna Găgeşti din judeţul Vaslui, 
comunei Petrova din judeţul Maramureş, Peciu Nou şi Buziaş din Timiş sau steagului judeţului Prahova. 
Despre proiectul de buget premierul Viorica Dăncilă a anunţat că va fi adoptat în şedinţa de Guvern de vineri. În 
acest context, liderii coaliţiei s-au văzut în mod repetat, în această săptămână, pentru a discuta deste buget. Încă 
de la începutul săptămânii au avut loc întâlniri zilnice, la Parlament, între preşedinţii PSD şi ALDE, UDMR, ministrul 
Finanţelor Eugen Teodorovici şi alţi membri din conducerea partidului condus de Călin Popescu Tăriceanu în 
vederea găsirii unui consens în ceea ce priveşte bugetul pentru acest an. 
Liderul PSD Liviu Dragnea a participat joi, alături de ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici la şedinţa Asociaţiei 
Municipiilor din România, unde a participat şi Gabriela Firea, pe fondul nemulţumirilor în ceea ce priveşte sumele 
alocate pentru administraţiilor locale. Ulterior, preşedintele social-democrat a spus că primăriile vor avea venituri 
cel puţin la nivelul celor din 2018. 
Dragnea a adăugat că, spre deosebire de anii anteriori, va exista o creştere de 27% pe toată administraţia locală 
din cotele defalcate din impozitul pe venit şi din TVA, iar la nivelul Capitalei să se hotărască în ce mod se împart 
banii cu primăriile de sectoare. 
De asemenea, Dragnea a anunţat că intenţionează ca o sumă importantă din fondurile serviciilor secrete să 
ajungă la Sănătate, pentru programele destinate copiilor, precum alocarea de vitamina D sau schemele pentru 
diabetici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă, după refuzul lui Klaus Iohannis: Are ca obiectiv să blocheze activitatea Guvernului. Vom avea 
o şedinţă în coaliţia PSD-ALDE şi vom lua o decizie/ Ce spune despre BUGET 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, joi seară la Antena 3, referitor la refuzul preşedintelui Klaus Iohannis de a o 
numi ministru al Dezvoltării pe Lia Olguţa Vasilescu că o decizie va fi luată privind calea de urmat într-o şedinţă a 
coaliţiei PSD-ALDE. 
„Chiar dacă am venit cu altcineva cred că domnul preşedinte are ca obiectiv să blocheze activitatea Guvernului. 
Lucru văzut şi din faptul că mi-a fost cerută demisia de şapte ori. Toţi ochii statelor membre sunt aţinţiti asupra 
României. Ce vrem să arătăm războiul intern sau faptul că România e capabilă să conducă preşedinţia cu succes. 
Eu speram să am un răspuns pozitiv. E greu de prevăzut care va fi răspunsul preşedintleui, dar ştiu că în cadrul 
coaliţiei de guvernare e o stare de nemulţumire mare şi iritare. Vom avea şedinţă în coaliţia PSD-ALDE şi vom lua o 
decizie. Nu pot să spun care va fi decizia. E adevărat că şi dl Dragnea şi dl Tăriceanu sunt foarte nemulţumiţi, 
pentru că tot ceea ce i se reproşează Olguţei Vasilescu sunt lucruri nereale. Dacă un primar nu are experienţă în 
adminsitraţie, atunci cine să aibă?”, a afirmat Viorica Dăncilă, joi seară la Antena 3. 
Întrebată ce opinie are despre argumentele invocate de şeful statului în refuzul transmis premierului, Viorica 
Dăncilă a spus că i se pare incredibil ceea ce i se reproşează Olguţei Vasilescu. 
„Depinde cum vede aceste cerinţe. Fiecare dintyre noi poate le vedem altfel. Depinde ce înseamnă moralitate sau 
imagine neştirbită pentru domnul preşedinte. Pentru mine înseamnă tot un blocaj. Mi s-au cerut foarte multe 
acte. Pentru că tocmai îmi dau seama de responsabilitatea Guvernului pentru România am încercat să am o 
atitudine pozitivă. Astfel s-a cerut cazier. Actele necesare că este cetăţean român, tot ce a cerut domnul 
preşedinte. După a venit o solicitare şi altă solicitare iar acum vine cu o respingere. Acum a cerut un nou lucru 
despre cum să fie un membru al Guvernului. Eu cred că responsabilitatea cum trebuie să fie un ministru trebuie să 
fie a premierului. 
Iar ceea ce i se reproşează doamnei Olguţa Vasilescu mi se pare incredibil. Lipsă de experienţă? A fost primar, a 
fost acceptată de domnul Iohannis prima oară tot ca ministru. E rea credinţă şi boicotare a activităţii Guvernului. 
Iohannis trebuie să fie mediator. Cum se vede că de 70 de zile Guvernul României se confruntă cu lipsa a doi 
miniştri titulari pe Dezvoltare şi Transporturi? Toate statele se uită spre noi cum vom gestiona dosarele. Avem 
miniştri interimari, dar preia un ministru, termină alt ministru. Se fac negocieri cu raportori din umbră. Trebuie să 
ai o strategia”, a explicat şeful Executivului. 
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Preşedintele Klaus Iohannis a transmis, joi, într-o scrisoare adresată premierul Viorica Dăncilă, că respinge 
numirea Olguţei Vasilescu pentru Ministerul Dezvoltării, motivând că nu are pregătirea necesară. Şeful statului 
solicită o altă propunere pentru vicepremier şi Dezvoltare. 
Şeful statului precizează că Olguţa Vasilescu, cât a fost ministru al Muncii, activitatea acesteia a fost lipsită de 
transparenţă, nepromovând dialogul cu societatea civilă. Acesta aminteşte şi de afirmaţii controversate pe care 
le-a făcut Vasilescu şi de „limbajul folosit în comunicările publice, presiunile asupra justiţiei, reţinute inclusiv de 
către CSM”. 
Iohannis îi transmite şefului Executivului că aceasta urmează să înainteze o altă propunere pentru funcţia de 
vicepremier şi ministru al Dezvoltării. În scrisoare nu este precizat nimic în legătură cu Mircea Drăghici, social-
democratul propus de Viorica Dăncilă pentru funcţia de ministru al Transporturilor. 
Guvernul urmează să sesizeze la CCR un conflict constituţional între Executiv şi Preşedinţie din cauza refuzului 
şefului statului, a declarat, pentru MEDIAFAX, secretarul general al PSD, Codrin Ştefănescu. De asemenea, Lia 
Olguţa Vasilescu a anunţat, joi, pe Facebook, că a început redactarea unei plângeri penale pentru abuz în serviciu 
pe numele lui Klaus Iohannis, precizând că şeful statului nu are niciun motiv de legalitate pentru respingere, ci 
doar "ura personală". 
Dăncilă: Proiectul de buget va veni pe lista suplimentară şi mâine va fi adoptat 
Description: Premierul Viorica Dăncilă a declarat, joi seară la un post TV, că bugetul pentru anul 2019 va fi adoptat 
în şedinţa de vineri a Guvernului, proiectul fiind înscris pe lista suplimentară a Executivului. 
„Mâine (vineri - n.r.) va fi adoptat proiectul de buget. Bineînţeles am făcut şedinţa pregătitoare înainte să plec eu 
la Bruxelles, dar proiectul de buget va veni pe lista suplimentară şi mâine (vineri - n.r.) va fi adoptat”, a afirmat 
Viorica Dăncilă, joi seară la Antena 3. 
Referitor la acest subiect, preşedintele ALDE Călin Popescu Tăriceanu a explicat că nu există probleme în coaliţia 
de guvernare, iar discuţiile pe buget au mers bine, în ciuda speculaţiilor că ar fi existat tensiuni, susţinând că 
obiectivul este realizarea unui buget axat pe investiţii. Acesta a adăugat că a existat un consens pe partea de 
infrastructură. 
Liderii coaliţiei PSD-ALDE întâlniri zilnice în această săptămână în care au discutat despre bugetul pentru acesta 
an. În acelaşi timp primarii de municipii s-au plâns că au fost reduse sumele alocate pentru administraţiile locale. 
Ulterior unei întâlniri cu primarii de municipii, Dragnea a anunţat că, spre deosebire de anii anteriori, va exista o 
creştere de 27% pe toată administraţia locală din cotele defalcate din impozitul pe venit şi din TVA, iar la nivelul 
Capitalei să se hotărască în ce mod se împart banii cu primăriile de sectoare. 
De asemenea, preşedintele PSD a anunţat că intenţionează ca o sumă importantă din fondurile serviciilor secrete 
să ajungă la Sănătate, pentru programele destinate copiilor, precum alocarea de vitamina D sau schemele pentru 
diabetici. Această măsură va fi probabil luată printr-un amendament în Parlament, după adoptarea bugetului de 
către Executiv. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Gabriela Firea, după întâlnirea cu Teodorovici: Este pus la ZID. Dragnea îl AMENINȚĂ cu remanierea 
Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a explicat, după întâlnirea cu Eugen Teodorovici de la Ministerul de 
Finanțe, că acesta este pus la zid din cauza faptului că Liviu Dragnea îl amenință cu remanierea, în cazul în care va 
da curs solicitărilor primarilor. 
"Într-adevăr, a fost inflexibil total, nu a ascultat de niciun argument legal şi prin prisma atribuţiilor Primăriei 
Capitalei, a fost o simulare, practic, de dialog, mai mult decât atât, a fost o regie pusă la cale de domnul Dragnea 
şi aplicată de domnul Teodorovici pentru că din prima clipă era pur şi simplu neatent la explicaţiile noastre şi 
foarte sigur pe sine că rămâne aşa cum am stabilit, din nefericire, şi anume să respecte decizia politică a domnului 
Dragnea de a pedepsi Primăria Capitalei pentru a se răzbuna pe mine şi, în fapt, să se răzbune pe bucureşteni", a 
declarat Gabriela Firea, la ieşirea de la Ministerul de Finanţe. 
Firea a spus că i-a explicat ministrului Teodorovici că nu toţi bucureştenii "sunt privilegiaţi să aibă maşină 
personală, să aibă vilă, să aibă apartament în bloc nou, adică să aibă centrală de apartament, să aibă bani să 
meargă la clinici private, să-şi poată permite luxul şi excursii în străinătate", astfel că au nevoie de transport în 
comun, de apă caldă şi încălzire în sistem centralizat, de investiţii în spitale. 
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"Aceste argumente pur şi simplu au fost trecute cu vederea, ca şi cum toată lumea ar trăi pe picior mare şi şi-ar 
permite să nu aibă nevoie de serviciile publice achitate de Primăria Capitalei. Îmi pare rău în primul rând pentru 
domnul Teodorovici, pentru care eu am avut şi mă străduiesc să mai am un respect profesional, dar este clar că 
este pus şi dumnealui la zid, probabil că ar fi remaniat dacă ar fi ascultat acum de argumentele legale şi juridice, 
de asemenea şi prin prisma atribuţiilor Primăriei Capitalei. Este clar că este strict decizia domnului Dragnea care a 
făcut acum, ca şi în cazul ordonanţei 13, dumnealui este autorul moral, el este cel care a întocmit cu pixul pe 
hârtie şi scrâşnind din dinţi şi cu ură şi cu mânie bugetul, doar că cei care semnează sunt reprezentanţii 
Ministerului de Finanţe, doamna prim-ministru. Dacă pentru Guvern Bucureştiul nu contează, poate în Parlament 
vom avea mai mult câştig de cauză, eu mă voi adresa şi comisiilor parlamentare de buget-finanţe (...)", a adăugat 
Firea. 
Anterior, primarul general, Gabriela Firea, a declarat, că primarii nu cerşesc bani de la Guvern şi nu cer ceva ce nu 
li se cuvine. 
"Noi nu cerşim la Guvern, noi nu am venit acum să cerem ceva ce nu ni se cuvine. Aceste dezbateri la infinit duse 
pe cotele din impozitul pe venit sunt chiar absurde, sunt banii bucureştenilor, sunt sume colectate pe teritoriul 
municipiului Bucureşti prin munca tuturor bucureştenilor. Practic, aceşti bani trebuie să fie cheltuiţi în spiritul 
egalităţii, al transparenţei şi al nevoilor bucureştenilor. Toate taxele şi impozitele locale sunt colectate de 
primăriile de sector, bugetul Primăriei Capitalei se îndestulează - peste 90 la sută - doar din acest impozit pe venit. 
Aceasta este legislaţia în vigoare. Noi nu venim în genunchi să cerşim ceva de la Guvern, să ne dea ceva în plus 
Guvernul. Guvernul nu ne-a dat niciodată ceva în plus, dimpotrivă, vrea să ne ia", a declarat Firea, la sosirea la 
Ministerul de Finanţe. 
Ea a spus că parcă nu îi vine să creadă că ministrul de Finanţe ar fi declarat că totul a fost stabilit deja. 
Firea a adăugat că se aşteaptă ca bugetul să fie distribuit în funcţie de atribuţiile instituţiilor. 
"Sunt banii românilor, sunt banii bucureştenilor, nu sunt banii domnului Dragnea, îmi pare rău pentru domnia sa. 
El nu este regele României şi patronul bugetului ţării. Îmi pare foarte rău, ştiu că este dezamăgit", a mai spus 
Firea. 
Întâlnirea de miercuri, de la Asociaţia Municipiilor din România (AMR), la care a participat preşedintele PSD, Liviu 
Dragnea, s-a încheiat fără o concluzie. Dragnea susţine că administraţia locală va primi bani în plus prin buget, în 
timp ce Robert Negoiţă şi Gheorghe Falcă au declarat că liderul PSD i-a ascultat, dar le-a spus că nu are atribuţii. 
Dragnea a fost huiduit de câţiva protestatari şi a avut un schimb de replici cu unul dintre ei. Primarul Capitalei, 
Gabriela Firea, a reacţionat pe Facebook, relatând că Dragnea le-a spus primarilor că nu a venit să le dea soluţii 
privind bugetul, pentru că nu are competenţe legale. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Indemnizație de hrană de 346 lei/lună pentru angajații din Ministerul de Finanțe 
Ministrul Orlando Teodorovici a semnat, miercuri, ordinul prin care angajații din subordine vor primi indemnizație 
lunară de hrană, în valoare de 346,66 lei. Aceasta în condițiile în care salariile din MFP nu sunt deloc de neglijat. 
Ordinul ministrului de Finanțe nr. 1073, emis pe 6 februarie, stabilește: „În anul 2019 se acordă lunar, 
personalului din cadrul Ministerului Finanțelor Publice, indemnizația de hrană, reprezentând a 12-a parte din 
două salarii de bază minime brute pe țară garantate în plată”. 
Următorul alineat prevede că indemnizația, în valoare de 346,66 lei/lună, se plătește odată cu salariul de bază și 
se acordă proporțional cu timpul efectiv lucrat în luna anterioară celei în care se face plata. 
Ordinul mai prevede că indemnizația de hrană nu se acordă persoanelor care ocupă funcții de demnitate publică. 
De la 1 ianuarie 2019, toți angajații la stat primesc indemnizație de hrană, reprezentând două salarii minime pe 
economie, declara, la Palatul Victoria, la finalul lunii decembrie 2018, ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici. 
„Începând cu 1 ianuarie 2019, toţi salariaţii vor primi anual două salarii minime pe economie drept indemnizaţie 
de hrană. Era o prevedere în ordonanţă şi nu era clar dacă se proroga sau nu. Se aplică de la 1 ianuarie 2019”, a 
spus Teodorovici. 
Acordarea indemnizaţiei de hrană este prevăzută în Legea 15/2018 privind salarizarea personalului plătit din 
fonduri publice. Anul trecut însă, prin Ordonanţa de Urgenţă 90/2017 privind unele măsuri fiscal-bugetare, 
modificarea şi completarea unor acte normative şi prorogarea unor termene în anul 2018, instituţiile şi 
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autorităţile publice, indiferent de sistemul de finanţare şi de subordonare, inclusiv activităţile finanţate integral 
din venituri proprii, înfiinţate pe lângă instituţiile publice, nu acordă personalului din cadrul acestora tichete 
cadou, premii şi nici indemnizaţia de hrană şi indemnizaţia de vacanţă prevăzute de Legea-cadru nr. 153/2017. 
Exemple de salarii nete în Ministerul de Finanțe 
Luna decembrie 2018: 
- director: 8.195 - 9.840 lei 
- director de cabinet la secretar de stat: 5.650 - 6.233 lei 
- consilier personal la cabinetul secretarului de stat: 2.716 - 5.993 lei 
- sef serviciu: 6.823 - 8.752 lei 
- sef birou: 6.072 - 6.673 lei 
- consilier superior: 4.360 - 7.120 lei 
- expert superior: 3.265 - 6.472 lei 
- auditor superior: 6.233 - 6.732 lei 
- controlor delegat superior: 6.431 - 6.592 lei 
- referent superior: 2.555 - 2.839 lei 
- bufetier: 2.075 lei 
- îngrijitor: 1.736 - 1.754 lei 
- magaziner: 17.723 lei 
- medic primar: 7.425 lei 
- asistent medical: 2.365 - 2.407 lei 
- șofer: 2.365 - 2.524 lei 
- muncitor calificat I: 2.353 - 2.461 lei 
- muncitor necalificat I: 1.736 - 1.802 lei 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Dăncilă i-a promis lui Timmermans un răspuns privind Ordonanţa legată de recursul în anulare, până la finalul 
săptămânii: I-am spus că vreau să dau OUG, că e un act de dreptate 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, joi la un post TV, că i-a transmis prim-vicepreşedintelui Comisiei Europene 
Frans Timmermans că vrea să dea ordonanţa de urgenţă pe completurile de 5 şi că actul normativ este un act de 
dreptate, nefiind vorba de o amnistie şi graţiere. 
„Am vorbit şi de ordonanţa de urgenţă şi i-am zis că vreau să dau această ordonanţă, că e un act de dreptate 
pentru toţi cei care nu au avut un proces corect, pentru că au fost stabilite nelegal completurile de cinci. Se tot 
vorbea de amnistie şi graţiere, însă i-am explicat prim-vicepreşedintelui Comisiei Europene că nu este vorba 
despre o amnistie şi graţiere şi că niciodată o lege nu o dai pentru cineva. A rămas că se va uita pe acest act, că 
este transparent să ţinem legătura referitor la paşii pe care vrem să îi facem”, a afirmat Viorica Dăncilă, joi seară 
la Antena 3. 
Şeful Executivului a adăugat că a discutat cu Timmermans şi despre implementarea în legislaţia naţională a 
directivei europene privind prezumţia de nevinovăţie şi a celei care vizează confiscarea extinsă a averilor. 
„Am vorbit despre cele două directive pe care vrem să le armonizăm. Este vorba de directiva privind prezumţia de 
nevonovăţie şi cealaltă directivă referitoare la confiscarea extinsă şi cred că toate aceste lucruri au arătat de fapt 
că modul de lucru al Guvernului s-a schimbat, lucru de altfel apreciat, că ne dorim dialogul, dar asta nu înseamnă 
că nu vom lupta pentru lucrurile în care credem. Iar eu sunt ferm hotărâtă să lupt pentru lucrurile în care cred 
românii, care sunt bune pentru România şi care efectiv îi fac un act de dreptate”, a explicat premierul. 
Întrebată dacă OUG privind completurile de 5 va ajunge la Comisie Europeană când va fi gata, pentru a fi 
înlăturate orice suspiciuni din partea Executivului, Dăncilă a spus că poate suspiciunile vor mai există, însă trebuie 
ca Executivul să informeze asupra deciziilor pe care le ia. 
„Eu cred că poate suspiciunile mai pot exista. Nu pot să ştiu dacă mai sunt sau nu mai sunt suspiciuni. Dar în 
acelaşi timp cred că trebuie să ne schimbăm modul de calcul şi modul de a proceda, mai bine spus, şi să informăm 
despre deciziile pe care le luăm, să nu luăm aceste decizii care să creeze surprindere sau suspiciuni. Deci eu am 
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specificat faptul că sunt hotărâtă să iau această decizie. I-am spus în ce constă, că se va ridica pe site ordonanţa 
respectivă”, a conchis Viorica Dăncilă. 
Nu în ultimul rând, premierul i-a mai transmis oficialului european că doreşte ca MCV să fie ridicat, deoarece este 
o dublă măsură, una nedreaptă. 
Precizările premierul vin după ce purtătorul de cuvânt al CE, Christian Wigand a anunţat că Viorica Dăncilă i-a 
transmis prim-vicepreşedintelui Comisiei Europene Frans Timmermans că va răspunde, până la finalul acestei 
săptămânii scrisorii sale în care îşi exprima îngrijorări faţă de o OUG privind recursul în anulare. 
„1) Prim-vicepreşedintele şi premierul Dăncilă au avut o discuţie constructivă şi sinceră. Prim-vicepreşedintele a 
reiterat îngrijorările şi recomandările Comisiei cu privire la România. 2) Atât premierul şi prim-vicepreşedintele au 
fost de acord să reînceapă un dialog referitor la implementarea recomandărilor din MCV. 3) Comisia aşteaptă 
răspunsul la scrisoarea trimisă de prim-vicepreşedinte pe 24 ianuarie. Premierul a promis că acest răspuns va fi 
transmis până la sfârşitul acestei săptămâni”, a afirmat purtătorul de cuvânt al Comisiei Europene, Christian 
Wigand. 
Totodată, Guvernul a anunţat, într-un comunicat de presă, că premierul Viorica Dăncilă a avut discuţii, joi la 
Bruxelles cu prim-vicepreşedintele CE, Frans Timmermans, în care şeful Executivului „a dat asigurări că Guvernul 
României va acţiona pentru respectarea valorilor şi principiilor care stau la baza construcţiei europene: apărarea 
drepturilor şi libertăţilor cetăţenilor, a statului de drept, a independenţei justiţiei, însă, în egală măsură, va acţiona 
pentru ca cetăţenii români să se bucure de aceleaşi drepturi şi libertăţi ca orice cetăţean european, în acord cu 
principiile generale directoare, de la respectul faţă de valorile comune, faţă de drepturile şi libertăţile 
fundamentale, faţă de statul de drept”. 
Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, i-a trimis joi, 24 ianuarie, o scrisoare premierului 
Viorica Dăncilă legată de o posibilă ordonanţă de urgenţă care să introducă recursul în anulare. El şi-a exprimat 
îngrijorarea şi a solicitat clarificări cu privire la anumite chestiuni. 
Potrivit acestuia, Comisia Europeană urmăreşte ”îndeaproape” discuţia din România cu privire la o eventuală 
ordonanţă de urgenţă privind apelurile extraordinare pentru cauze penale în urma celor hotărâri recente ale 
Curţii Constituţionale. 
Prim-ministrul român a avut o întrevedere, joi la Bruxelles, şi cu preşedintele Consiliului European Donald 
Tusk care i-a transmis Vioricăi Dăncilă că, în opinia sa, este responsabilitatea judecătorilor şi nu a politicienilor să 
decidă cine este vinovat. 
(Sursa: Antena 3) 
 
 

 Donald Tusk, după întâlnirea cu premierul Viorica Dăncilă: Cred că este responsabilitatea judecătorilor, și nu a 
politicienilor, să decidă cine este vinovat și cine nu 
Președintele Consiliului European a postat pe Twitter un comentariu după întâlnirea cu premierul Viorica Dăncilă 
care a avut loc astăzi, la Bruxelles, din care se înțelege că discuțiile au abordat și subiectul statului de 
drept: "Întrevedere cu PM VDancila despre parcursul #RO2019EU, #SibiuSummit, statul de drept. Poate că sunt de 
modă veche, dar continui să cred că este responsabilitatea judecătorilor și nu a politicienilor să decidă cine este 
vinovat și cine nu". Și Guvernul a dat un comunicat despre întâlnirea premierului cu Donald Tusk, dar în el nu se 
face nicio referire la "statul de drept". 
Iată postarea președintelui Consiliului European, Donald Tusk, de pe rețeaua de socializare Twitter, după 
întâlnirea cu premierul Viorica Dăncilă: 
Întrevedere cu PM @VDancila_PM despre parcursul #RO2019EU, #SibiuSummit, statul de drept. Poate că sunt de 
modă veche, dar continui să cred că este responsabilitatea judecătorilor și nu a politicienilor să decidă cine este 
vinovat și cine nu. 
Textul arată că discuțiile dintre cei doi au atins și subiectele sensibile pentru guvernul român - "statul de drept" 
și "justiție". Ceea ce nu reiese și din comunicatul Guvernului, potrivit căruia întâlnirea a avut "subiecte de 
actualitate ale agendei europene": agenda Uniunii Europene, unitatea UE, summitul de la Sibiu, Brexitul. 
Comunicatul Guvernului chiar remarcă, la final, laudele aduse de președintele Consiliului European autorităților 
române în acest context: "Președintele Consiliului European, Donald Tusk, a apreciat eforturile României în 
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avansarea agendei europene și a asigurat România și Consiliul UE de sprijinul Consiliului European pentru 
obiectivele Președinției române vizând consolidarea Uniunii Europene de o manieră incluzivă, generatoare de 
rezultate concrete pentru cetățeni". 
Premierul Viorica Dăncilă s-a întâlnit joi cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, și cu 
preşedintele Consiliului European, Donald Tusk. Șeful executivului de la București s-a aflat timp de două zile în 
vizită de lucru la Bruxelles. 
Iată textul comunicatului de presă al Guvernului: "Întrevederea prim-ministrului României, Viorica Dăncilă, cu 
președintele Consiliului European, Donald Tusk Prim-ministrul României, Viorica Dăncilă, a avut astăzi o 
întrevedere cu președintele Consiliului European, Donald Tusk, în contextul vizitei pe care a efectuat-o la Bruxelles. 
Agenda discuțiilor celor doi oficiali au cuprins subiecte de actualitate ale agendei europene. Prim-ministrul 
României a apreciat implicarea activă a președintelui Consiliului European în dezbaterile privind viitorul Europei și 
angajamentul său pentru consolidarea proiectului european și conturarea viitoarei agende strategice a Uniunii. 
Demnitarul român a reiterat sprijinul României pentru o Europă puternică și unitară în toate dimensiunile sale - 
politică, economică și socială - fără diviziuni între membrii săi. A fost evidențiat faptul că motto-ul Preşedintiei la 
Consiliul UE – „Coeziunea – o valoare comună europeană”, reflectă pe deplin această prioritate, care trebuie să 
ghideze deopotrivă acțiunea statelor membre şi a instituțiilor europene. Oficialul Consiliului European a subliniat, 
în acest spirit, importanța transmiterii în perioada următoare a unui mesaj puternic de unitate la nivel european, 
inclusiv în perspectiva Summit-ului informal de la Sibiu, ce va avea loc la 9 mai 2019. În context, premierul român a 
reiterat sprijinul Guvernului României pentru organizarea în cele mai bune condiții a Summit-ului de la Sibiu, 
pentru care e asigurată și alocarea bugetară. În ceea ce privește procesul Brexit, premierul român a precizat că 
Președinția României la Consiliul UE va urmări în mod special continuarea respectării drepturilor cetățenilor după 
ieșirea Marii Britanii din Uniunea Europeană. În contextul discuțiilor privind acțiunea UE în vecinătatea estică, 
demnitarul român a reafirmat sprijinul pentru menținerea unei implicări consistente a Uniunii în raport cu 
partenerii săi care au exprimat opțiunea dezvoltării în continuare a relațiilor cu UE. Președintele Consiliului 
European, Donald Tusk, a apreciat eforturile României în avansarea agendei europene și a asigurat România și 
Consiliul UE de sprijinul Consiliului European pentru obiectivele Președinției române vizând consolidarea Uniunii 
Europene de o manieră incluzivă, generatoare de rezultate concrete pentru cetățeni". 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Tudorel Toader a fost băgat în ședință de parlamentarii germani: L-au întrebat despre DNA și despre efectele 
modificărilor Codului de procedură penală 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a avut joi o întrevedere cu o delegaţie a Comisiei pentru Afaceri UE din 
Bundestag, ocazie cu care au fost discutate mai multe teme, printre care rolul Direcţiei Naţionale Anticorupţie şi 
efectele modificărilor legilor penale, potrivit agerpres.ro. 
Potrivit unui comunicat al MJ, temele de discuţie avansate de partea germană au făcut referire la reformele în 
domeniul Justiţiei (independenţa Justiţiei); rolul Direcţiei Naţionale Anticorupţie; efectele modificărilor Codului de 
procedură penală şi ale legilor penale asupra cooperării în domeniul Justiţiei şi cel poliţienesc în statele membre 
UE (mandatul european de arestare) şi, respectiv, punctul central al preşedinţiei Consiliului UE: "Europa valorilor 
comune". 
Tudorel Toader a subliniat că activitatea Ministerului Justiţiei se va înscrie într-un efort coerent de urmărire a 
obiectivului de consolidare a Uniunii Europene. 
"Totodată, a fost evidenţiat faptul că o politică europeană solidă în domeniul Justiţiei va contribui la securitatea şi 
creşterea economică în beneficiul cetăţenilor şi al mediului de afaceri, principiile directoare rămânând aceleaşi, şi 
anume: respect pentru valorile comune, drepturile şi libertăţile fundamentale şi statul de drept; respect pentru 
diferitele tradiţii şi sisteme juridice ale statelor membre şi continuarea consolidării încrederii reciproce între 
sistemele de justiţie ale statelor membre. Întrevederea a reprezentat o oportunitate de consolidare a relaţiei de 
colaborare", mai spune MJ. 
Întâlnirea a avut loc în contextul preluării de către România a şefiei Consiliului Uniunii Europene. 
La întrevedere au participat şi Kai Hennig, ministru plenipotenţiar al Ambasadei Germaniei, şi Laura Grünewald, 
şefa serviciului de presă, protocol şi relaţii publice (consilier politic) din Ambasadă. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://stiri.tvr.ro/premierul-viorica-dancila--a-doua-zi-a-vizitei-de-lucru-la-bruxelles--intrevederi-cu--frans-timmermans--vicepre--edinte-al-comisiei-europene----i-cu-donald-tusk--pre--edintele-consiliului-european--concluziile-transmise-de-palatul-victoria_841492.html#view
http://stiri.tvr.ro/premierul-viorica-dancila--a-doua-zi-a-vizitei-de-lucru-la-bruxelles--intrevederi-cu--frans-timmermans--vicepre--edinte-al-comisiei-europene----i-cu-donald-tusk--pre--edintele-consiliului-european--concluziile-transmise-de-palatul-victoria_841492.html#view
http://stiri.tvr.ro/premierul-viorica-dancila--a-doua-zi-a-vizitei-de-lucru-la-bruxelles--intrevederi-cu--frans-timmermans--vicepre--edinte-al-comisiei-europene----i-cu-donald-tusk--pre--edintele-consiliului-european--concluziile-transmise-de-palatul-victoria_841492.html#view
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/tudorel-toader_2470.html
http://www.agerpres.ro/


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Isărescu anunţă că întreg Consiliul de Administraţie al BNR va merge la audierea de la comisiile Senatului: 
„Am primit, în sfârşit, o invitaţie validă” 
Mugur Isărescu, Guvernatorul Băncii Naţionale a României (BNR), a declarat, joi, că întreg Consiliul de 
Administraţie al BNR va merge la audierea de la comisiile Senatului programată pentru data de 12 februarie. 
„Am primit, în sfârşit, o invitaţie validă”, a afirmat Mugur Isărescu, Guvernatorul BNR, în cadrul briefing-ului de 
presă, după şedinţa de politică monetară. 
CA al BNR a fost invitat, pentru a treia oară în acest an, de comisiile reunite economică şi de buget-finanţe a 
Senatului la audiere pentru data de 11 februarie sau data de 12 februarie. 
Reprezentanţii Băncii centrale nu pot fi prezenţi la audierea propusă pentru 11 februarie, al ora 11:00, deoarece 
la acea oră este prezentat „Raportul asupra inflaţiei”, ediţia februarie 2019. BNR publică de patru ori pe an acest 
raport, în februarie, mai, august şi noiembrie. 
CA al BNR şi Guvernatorul BNR au mai fost invitaţi în acest an de cele două comisii la data de 29 ianuarie şi la data 
de 7 februarie. În primul caz, Dan Suciu, purtătorul de cuvânt al Băncii centrale, a susţinut că reprezentanţii 
acesteia nu pot fi prezenţi, deoarece invitaţia nu îndeplinea procedura. Invitaţia era semnată de senatorul ALDE 
Daniel Zamfir, în calitate de preşedinte ale Comisiei economice a Senatului, atât pentru poziţia lui, cât şi pentru 
cea a preşedintelui Comisiei de buget, finanţe şi pieţe de capital a Senatului. 
Cea de-a doua invitaţie din acest an a fost făcută pentru ziua de joi, 7 februarie, când CA al BNR avea programată 
a doua şedinţă de politică monetară din acest an şi prima în care au discutat un raport de inflaţie în acest an. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CE menţine prognoza pentru economia României din acest an la 3,8%, în timp ce Guvernul şi-a construit 
bugetul pe o creştere de 5,5% 
Comisia Europeană (CE) şi-a menţinut, în prognoza de iarnă, anunţată joi, estimarea că economia României va 
creşte în acest an cu 3,8%, faţă de anul trecut, la fel ca în prognoza de toamnă. 
În plus, CE şi-a menţinut prognoza că economia României va creşte anul viitor cu 3,6%, faţă de acest an. 
În schimb, Comisia susţine, în prezent, că economia ţării noastre a crescut cu 4% anul trecut, nu cu 3,6%, aşa cum 
aprecia în prognoza de toamnă. 
De asemenea, CE a anunţat o prognoză de inflaţie în scădere: la 3,3% pentru finele acestui an, de la 3,5% anterior, 
la 3,1% pentru finele anului viitor, de la 3,3% anterior. 
Comisia preconizează că economia europeană va creşte pentru al şaptelea an consecutiv în 2019, previziunile de 
expansiune vizând toate statele membre, iar ritmul global de creştere va fi moderat în comparaţie cu nivelurile 
ridicate din ultimii ani, iar viitorul este marcat de un grad ridicat de incertitudine. 
„Activitatea economică a scăzut în intensitate în al doilea semestru al anului trecut, creşterea comerţului mondial 
a încetinit, incertitudinile au subminat încrederea, iar producţia din unele state membre a fost afectată de factori 
interni temporari, precum perturbările legate de producţia automobilelor, tensiunile sociale şi incertitudinile 
legale de politica bugetară. Drept rezultat, creşterea produsului intern brut (PIB), atât în zona euro, cât şi în UE a 
scăzut de la 2,4% în 2017 la 1,9% în 2018 (previziunile din toamnă: 2,1 % pentru UE28 şi zona euro). Dinamica 
economică de la începutul acestui an a fost modestă, deşi indicatorii de bază sunt în continuare solizi. Creşterea 
economică va continua, dar va fi mai moderată. Economia europeană mai beneficiază încă de pe urma 
îmbunătăţirii condiţiilor de pe piaţa muncii, a condiţiilor favorabile de finanţare şi a unei orientări bugetare uşor 
expansioniste”, scrie într-un comunicat de presă transmis joi MEDIAFAX de CE. 
În prezent, se preconizează că PIB-ul din zona euro va creşte cu 1,3% în 2019 şi cu 1,6% în 2020, în scădere faţă de 
previziunile din toamnă - 1,9% în 2019 şi 1,7% în 2020. Şi previziunile de creştere a PIB-ului în UE au fost revizuite 
în jos, la 1,5% în 2019 şi 1,7% în 2020, comparativ cu previziunile din toamnă - 1,9% în 2019; 1,8% în 2020. 
În rândul statelor membre mai mari, revizuirile în scădere ale creşterii în 2019 au fost considerabile pentru 
Germania, Italia şi Ţările de Jos. Numeroase state membre beneficiază în continuare de o cerere internă solidă, 
susţinută şi de fonduri UE. 
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„După ce a atins nivelul maxim în 2017, ritmul de creştere a economiei UE va continua să încetinească în 2019, 
ajungând la 1,5%. Această încetinire va fi mai pronunţată decât se preconiza în toamna trecută, în special în zona 
euro, din cauza incertitudinilor care planează asupra comerţului mondial şi a factorilor interni care afectează 
economiile noastre cele mai mari. Fundamentele economiei europene rămân însă solide şi vom continua să 
primim veşti bune, în special în ceea ce priveşte locurile de muncă. Creşterea ar trebui să se relanseze treptat în a 
doua jumătate a acestui an şi în 2020”, a afirmat Pierre Moscovici, comisarul pentru afaceri economice şi 
financiare, impozitare şi vamă. 
Valdis Dombrovskis, vicepreşedintele şi comisarul responsabil pentru moneda euro şi dialogul social, precum şi 
pentru stabilitatea financiară, serviciile financiare şi uniunea pieţelor de capital, a susţinut că estimările de 
creştere a tuturor economiilor din ţărilor UE pentru acest 2019 înseamnă mai multe locuri de muncă şi mai multă 
prosperitate. 
„Şi totuşi, previziunile noastre sunt revizuite în scădere, în special pentru cele mai mari economii din zona euro. 
Acest lucru reflectă factori externi, cum ar fi tensiunile comerciale şi încetinirea activităţii economice de pe pieţele 
emergente, în special în China. Apar din nou, în unele ţări din zona euro, îngrijorări legate de corelarea dintre 
datoria suverană şi bănci şi de sustenabilitatea datoriei. Posibilitatea unui Brexit haotic dă naştere unor motive 
suplimentare de incertitudine. A fi conştienţi de aceste riscuri tot mai mari înseamnă să rezolvăm doar jumătate 
din problemă. Cealaltă jumătate ţine de alegerea unei combinaţii adecvate de politici, cum ar fi facilitarea 
investiţiilor, dublarea eforturilor pentru a realiza reforme structurale şi desfăşurarea unor politici bugetare 
prudente”, a punctat Dombrovskis. 
Inflaţia preţurilor de consum din zona euro a scăzut la sfârşitul anului 2018 din cauza unei scăderi bruşte a 
preţurilor la energie şi a unei inflaţii mai scăzute a preţurilor la alimente. Inflaţia de bază, care exclude preţurile la 
energie şi la alimente, a fost scăzută pe tot parcursul anului, în pofida unei creşteri mai rapide a salariilor. 
Anul trecut, inflaţia globală (IAPC) a fost în medie de 1,7%, în creştere de la 1,5% în 2017. Având în vedere că 
estimările privind preţul petrolului pentru acest an şi anul viitor sunt mai scăzute acum decât în toamnă, se 
preconizează că inflaţia din zona euro va scădea până la 1,4% în 2019, iar apoi va creşte uşor la 1,5% în 2020. 
Pentru UE, se preconizează că inflaţia va fi, în medie, de 1,6% în acest an şi va creşte până la 1,8% în 2020. 
„Perspectivele economice prezintă un nivel ridicat de incertitudine, iar previziunile sunt expuse unor riscuri de 
evoluţie negativă. Tensiunile comerciale, care afectează de ceva timp percepţia generală asupra economiei, s-au 
atenuat într-o anumită măsură, dar rămân un motiv de îngrijorare. Este posibil ca economia Chinei să încetinească 
mai brusc decât se preconizase, iar pieţele financiare globale şi multe pieţe emergente sunt vulnerabile la 
schimbări bruşte ale percepţiei riscului şi ale aşteptărilor în ceea ce priveşte creşterea. Pentru UE, procesul Brexit 
rămâne o sursă de incertitudini”, mai estimează reprezentanţii CE. 
Comisia Europeană publică în fiecare an două seturi de previziuni cuprinzătoare (în primăvară şi în toamnă) şi 
două seturi de previziuni intermediare (în iarnă şi în vară). Previziunile intermediare examinează evoluţia anuală şi 
trimestrială a PIB-ului şi a inflaţiei pentru anul în curs şi pentru anul următor pentru toate statele membre şi 
pentru zona euro, precum şi datele consolidate la nivelul UE. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Serviciul Român de Informaţii i-a răspuns Gabrielei Firea în scandalul apei potabile: Nu a fost bioterorism 
Reprezentanţii SRI i-au transmis primarului Gabrielei Firea o informare privind problema apei potabile din 
Capitală, precizând că situaţia nu a reprezentat un caz de bioterorism, au confirmat, pentru MEDIAFAX, oficiali ai 
Serviciului. 
Gabriela Firea a primit, de la reprezentanţii Serviciului Român de Informaţii, o adresă în care erau precizate detalii 
cu privire la situaţia apei potabile din Capitală, în contextul scandalului Apa Nova. Potrivit purtătorului de cuvânt 
al SRI, Ovidiu Marincea, situaţia nu a reprezentat un caz de bioterorism. 
Gabriela Firea i-a scris, la finalul lunii ianuarie, preşedintelui Iohannis despre situaţia de la Apa Nova, edilul 
subliniind la acea vreme că a cerut SRI şi CSAT detalii pentru a lămuri afirmaţiile contradictorii privind apa de la 
robinet. 
Firea a spus la acel moment că Apa Nova sau DSP riscă sancţiuni dacă au dezinformat populaţia. 
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Ulterior, compania Apa Nova a fost amendată, de către Direcţia de Sănătate Publică cu suma de 10.000 de lei 
pentru modul în care a gestionat problemele privind apa potabilă din Capitală. 
Ministrul Sorina Pintea a anunţat încă de săptămâna trecută că a cerut o anchetă despre modul în care Apa Nova 
a comunicat cetăţenilor privind calitatea apei, în condiţiile în care DSP a informat că patru probe de apă luate din 
Capitală demonstrează că nivelul de clor este mai mare de cinci ori faţă de limita admisă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Black Sea Oil & Gas: Proiectul Midia continuă indiferent de deciziile luate în privinţa legislaţiei 
Black Sea Oil & Gas anunţă, într-o declaraţie făcută S&P Global Platts, că va continua proiectul Midia indiferent de 
decizia pe care autorităţile o vor lua în privinţa prevederilor legii offshore şi a OUG 114. 
Compania anunţa joi dimineaţă că, împreună cu partenerii săi de concesiune, Petro Ventures Resources şi Gas 
Plus International, au aprobat deciziei finală de investiţie în Proiectul de Dezvoltare Gaze Naturale Midia 
(Proiectul MGD), în valoare de 400 de milioane de dolari. 
„Decizia finală de investiţie a fost luată cu bună-credinţă, pornind de la premisa că BSOG şi partenerii săi de 
concesiune vor reuşi restabilirea tuturor drepturilor acestora, în sensul eliminării oricăror taxe şi contribuţii 
suplimentare recent introduse, precum şi a oricăror restricţii privind libera circulaţie a gazelor pe o piaţă deplin 
liberalizată, conform legislaţiei europene. Acestea sunt necesare atât pentru a face Proiectul MGD o investiţie 
viabilă, cât şi pentru a încuraja viitoarele proiecte de dezvoltare a gazelor naturale din Marea Neagră”, au 
subliniat reprezentanţii BSOG, joi, în comunicatul de presă transmis presei din România. 
Marc Beacom, CEO-ul companiei a spus S&P Global Platts că proiectul va merge înainte chiar dacă legislaţia nu va 
fi schimbată. "Sunem decişi să continuăm proiectul indiferent de rezultatul acestor dezastruase decizii”, a spus 
Beacom, care a adăugat că în paralele vor lucra pentru a obţine rezolvarea satisfăcătoare a problemelor. 
Capacitatea de producţie estimată va fi de 1 miliard de metri cubi de gaze pe an, echivalentul a 10% din consumul 
de gaze al României, conform estimărilor companiei. Gazele tratate vor fi livrate în Sistemul Naţional de Transport 
operat de SNTGN Transgaz SA (Transgaz) la staţia de măsurare a gazelor aflată în cadrul STG. 
Recent, BSOG a încheiat un acord de vânzare a gazelor cu o filială din România a Engie pentru întreaga producţie 
de gaze naturale, mai puţin cota pe care producătorii sunt obligaţi să o vândă pe piaţa centralizată. De asemenea, 
BSOG a încheiat cu Transgaz un contract de transport al gazelor naturale pentru o perioadă de 15 ani. 
Construirea, instalarea şi punerea în funcţiune a întregii infrastructuri marine şi terestre a Proiectului MGD se vor 
realiza în aproximativ doi ani, în baza unui contract de antrepriză generală încheiat cu GSP Offshore SRL (GSP). 
Platforma de foraj Uranus a GSP va asigura forajul celor cinci sonde de producţie. 
Pentru anul 2019, BSOG are în plan finalizarea etapei de proiectare de detaliu a Proiectului MGD, începerea 
fabricării platformei de producţie Ana la şantierul naval din Agigea, începerea lucrărilor de construcţii civile la STG 
şi procurarea echipamentelor. 
Anunţul companiei a venit la o zi după ce OMV Petrom a anunţat că mediul legislativ actual nu oferă premisele 
necesare pentru o decizie de investiţie în valoare de câteva miliarde în perimetrul Neptun Deep. „Rămânem 
dornici să vedem zăcămintele din Marea Neagră dezvoltate şi vom continuă dialogul cu autorităţile pentru a 
înţelege calea de urmat”, a anunţat compania. OMV Petrom anunţa în toamana anului trecut, după apariţia legii 
offshore, că a amânat luarea unei decizii privind investiţia în proiectul de explorare din Marea Neagră pentru 
2019, din cauza Guvernului român, care a avut nevoie de prea mult timp pentru legea offshore. Explorarea 
blocului Neptun din Marea Neagră este un joint venture între OMV Petrom şi compania americană ExxonMobil. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Laserul de la Măgurele, parţial blocat. Cercetătorii români se judecă cu partenerii europeni pentru un 
accelerator de particule 
Cel mai puternic laser din lume este cel de la Măgurele! Dar proiectul fanion al cercetării românești a ajuns în 
impas. Institutul român se judecă cu partenerii europeni fiindcă aceștia nu au livrat un accelerator de particule 
unic în lume. Motivul invocat este că sala de experimente ar fi fost construită prost. România riscă să piardă 60 de 
milioane de euro. 
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Instititul de Fizică și Energie Nucleară de la Măgurele a reziliat contractul cu "EuroGammaS", consorțiu 
internațional condus de italieni. 
Cercetătorii români reclamă că nu au primit sistemul de fascicul Gamma, tehnologie indispensabilă pentru 
extinderea experimentelor. 
Consorțiul european a contestat rezilierea contractului în instanță. Și motivează că nu a furnizat echipamentele la 
timp din cauza unor probleme în camera experimentală. 
Contactați de Știrile TVR, italienii nu au dorit să facă niciun comentariu. 
Cercetătorii români cred că la mijloc sunt alte interese, iar acum vor să caute un alt furnizor de echipamente ca să 
extindă experimentele. 
Testele făcute chiar azi au demonstrat că la Măgurele este cel mai puternic laser din lume: s-au obținut 7 
petawatti, adică 10% din puterea soarelui concentrată într-o rază. 
Blocajul unuia dintre cele mai mari proiecte de cercetare europeană stârnește îngrijorare la cel mai înalt nivel. 
Comisarul European Corina Crețu speră că proiectul fanion al cercetării românești și chiar europene va fi salvat. 
România riscă să piardă 60 de milioane de euro din bani europeni dacă acceleratorul de particule nu va fi instalat 
până în 2020. 
 (Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Lovitură grea pentru toți șoferii: se propune introducerea taxei de poluare și taxei de congestie 
Introducerea unei taxe municipale de poluare, aplicarea unei taxe de congestie, precum şi crearea unui Fond 
pentru Aer Curat din care să fie finanţate proiecte menite să reducă nivelul de poluare din Bucureşti sunt câteva 
dintre propunerile specialiştilor din cadrul Asociaţiei Producătorilor şi Importatorilor de Autoturisme (APIA), 
enunţate într-un document publicat pe site-ul instituţiei. 
Conform documentului, măsurile propuse de APIA sunt menite să vină în completarea "Programului de stimulare 
a eliminării din traficul bucureştean a autovehiculelor cu grad ridicat de poluare, prin acordarea de eco-
vouchere", aprobat de Primăria Municipiului Bucureşti pe data de 26 iulie 2018, informează Agerpres.  
Astfel, Comitetul de mediu al APIA propune, în primă fază, derularea de campanii de conştientizare a populaţiei 
Capitalei asupra nivelului de poluare. În acest context, se face referire la colectarea informaţiilor privind nivelul de 
poluare din Bucureşti şi informarea populaţiei atât prin mass-media, cât şi printr-o aplicaţie disponibilă gratuit pe 
telefonul mobil, asupra nivelului de poluare măsurat sau existent la un anumit moment în unele zone din oraş, 
precum şi la transmiterea de alerte privind depăşirea nivelului maxim admis conform normelor Uniunii Europene 
(UE).  
În viziunea APIA, complementar, ar putea fi avută în vedere aplicarea unor stickere (vigniete) colorate 
corespunzătoare normei de poluare pentru autoturismele înmatriculate în Bucureşti. Aplicarea acestora ar putea 
să se facă, în primă fază benevol, iar ulterior obligatoriu, susţin specialiştii. Aceştia menţionează, în acelaşi timp, 
că măsura poate fi valabilă şi pentru autovehiculele care traversează oraşul "şi ar putea presupune, în faza de 
obligativitate, restricţionarea accesului în zona centrală (sau, de ce nu, în tot oraşul), în funcţie de situaţia de la 
acea dată, a autoturismelor cu emisii poluante ridicate". 
Documentul, publicat pe site-ul APIA, aduce în prim-plan şi propunerea de introducere a unei "Taxe municipale de 
poluare" aplicabilă tuturor autoturismelor înmatriculate în Bucureşti. În acest sens, reprezentanţii producătorilor 
şi importatorilor de automobile susţin că o astfel de taxă locală poate avea un cuantum relativ mic, dar care să 
diferenţieze autoturismele în funcţie de nivelul lor de poluare. Sumele, odată colectate, ar urma să fie incluse în 
Fondul pentru Aer Curat, cu scopul de a fi utilizate pentru stimularea scoaterii din parcul municipal al vehiculelor 
vechi, dar şi pentru dezvoltarea transportului public durabil, precum mijloace de transport în comun "verzi".  
"Pentru a demonstra atât bucureştenilor, dar şi celor care intră în Capitală cu maşina că sumele colectate sunt 
folosite conform obiectivelor enunţate (ex.: reducerea nivelului de poluare) s-ar putea înfiinţa Fondul pentru Aer 
Curat în Bucureşti, acesta urmând să fie alimentat cu sumele corespunzătoare taxelor şi tarifelor detaliate la 
propunerile anterioare. Din acest fond vor putea fi finanţate proiecte, precum: dezvoltarea infrastructurii 
electrice sau de gaz natural comprimat în Bucureşti, parking hubs sau acordarea de vouchere pentru casarea 
maşinilor vechi", notează sursa citată.  
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Specialiştii APIA propun, totodată, aplicarea unei "Taxe de congestie" tuturor autovehiculelor cu un grad ridicat 
de poluare, care nu sunt înmatriculate în Bucureşti, dar care circulă în Capitală. Această taxă ar urma să se aplice 
tuturor autovehiculelor (autoturisme, autovehicule de transport marfă) a căror normă de poluare este sub Euro 5, 
inclusiv, iar estimările ar fi că, în acest mod, se va reduce numărul maşinilor care afectează nu numai nivelul de 
poluare din Bucureşti, dar şi disponibilul de locuri de parcare.  
"Impunerea unor taxe locale pentru intrarea în parcul municipal a autovehiculelor vechi/poluante sau taxe de 
traversare/staţionare pentru autovehiculele poluante (ex.: Euro 5 şi inferior) va aduce sume importante la bugetul 
administraţiei locale, sume ce pot fi folosite pentru susţinerea retragerii din parcul municipal a autoturismelor 
poluante sau realizarea de hub parkinguri, de genul 'Park & Ride' de la Străuleşti", explică reprezentanţii APIA.  
Conform calculelor acestora, veniturile anuale ce pot fi colectate la acest Fond ar urma să se ridice la aproximativ 
120 de milioane de euro, raportate la numărul de autoturisme care intră în Bucureşti (circa 137.000), înmulţit cu o 
taxă medie de 3 euro/zi şi cu un număr de 300 de zile.  
În condiţiile în care un recent sondaj realizat în mai multe state membre ale Uniunii Europene (UE) arată că două 
treimi dintre cetăţenii acestor ţări susţin restricţionarea accesului în centrul oraşelor a autovehiculelor cu emisii 
poluante ridicate (sub Euro 6), APIA propune realizarea unui sondaj similar şi în rândul bucureştenilor pentru a 
vedea dacă este susţinută o asemenea iniţiativă.  
Datele Direcţiei Regim Permise de Conducere şi Înmatriculare a Vehiculelor (DRPCIV) relevă că parcul auto 
naţional din România ajunsese, la finele anului 2017, la peste 7,635 milioane de unităţi, în creştere cu 8,91% faţă 
de anul precedent. Din acest total, peste 1,320 milioane de vehicule erau înmatriculate în Bucureşti.  
Statistica oficială, citată de APIA, arată că, în luna septembrie 2016, intrau în Capitală circa 136.700 de 
autovehicule. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Miniștrii de Justiție din Uniunea Europeană, reuniți la București. Agenda discuțiilor, concentrată pe 
consolidarea garanțiilor statului de drept, consolidarea spațiului de libertate, securitate și justiție 
Ministrul Justiției, Tudorel Toader, i-a întâmpinat vineri dimineață, la Palatul Parlamentului, pe miniștrii de Justiție 
din Uniunea Europeană, care participă la o reuniune informală, eveniment circumscris Președinției române a 
Consiliului Uniunii Europene. Joi s-au reunit miniștrii de Interne, într-o întâlnire prezidată de ministrul Carmen 
Dan. 
StirileTVR.ro vă prezintă principalele repere ale reuniunii și principalele puncte din declarațiile oficialilor. 
La reuniunea de astăzi participă comisarul european pe Justiție, miniștrii Justiției, experți din domeniul justiției din 
fiecare țară membră a Uniunii Europene. 
Potrivit ministrului Tudorel Toader, agenda discuției este concentrată pe consolidarea garanțiilor statului de 
drept, consolidarea spațiului de  libertate, securitate și justiție. 
"Avem astăzi, toată ziua, 3 teme mari, pe care le vom dezbate, și anume: modalitățile de cooperare, de evoluție, 
în domeniul justiției civile și comerciale, în al doilea rând probele electronice și garantarea drepturilor, libertăților 
fundamentale, protecția persoanei față de infracționalitatea cibernetică și, în al treilea rând, evoluția cooperării 
judiciare în materie penală", a subliniat ministrul Justiției. 
"Noi ce dorim? Ca să avansăm discuțiile și dialogurile și negocierile, că va fi pe consens, că va fi pe majoritate, în 
cele 15 dosare legislative, non-legislative pe care le-am preluat de la Președinția Austriei. Ne dorim o bună 
colaborare cu toate țările membre, o bună colaborare în cadrul trio-ului cu Finlanda și Croația, care ne vor succeda 
la Președinție, și ne dorim ca, la finalul mandatului României la Președinția Consiliului Uniunii, dar eu vorbesc 
acum de Consiliul JAI, să putem privi în urmă, să putem spera, să putem spune că ne-am îndeplinit misiunea pe 
care o avem la Președinția Consiliului JAI, că am contribuit la armonizarea legislației în spațiul european, că am 
contribuit la ridicarea standardelor de protecție a drepturilor și libertăților fundamentale, că am facilitat 
cooperarea judiciară în spațiul european și nu numai, că am facilitat cooperarea economică, culturală, socială din 
spațiul european, că am contribuit la îmbunătățirea vieții cetățeanului european în general și, sigur, și cetățeanul 
român, care este un cetățean european", a adăugat Tudorel Toader.       
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Comisarul european pentru Migraţie: Afirm cu fermitate că România e gata pentru aderarea la Spaţiul 
Schengen/ Dispoziţiile temporare nu sunt menite să înlocuiască Regulamentul Dublin 
Comisarul european pentru Migraţie Dimitris Avrampoulos a declarat, joi la Parlament, că România este pregătită 
să adere la Spaţiul Schengen, adăugând că decizia este una politică şi a cerut statelor membre să dea „undă 
verde” aderării ţării noastre. 
„Când am fost desemnat comisar m-am angajat să fac toate eforturile necesare pentru ca România şi Bulgaria să 
devină membre ale spaţiului Schengen.Acum, după 4 ani şi jumătate, nu pot decât să spun că poziţia României a 
fost clară şi consecventă tot timpul. S-a încheiat evaluarea Schengen în 2011 şi pot să afirm cu fermitate că 
România este gata pentru aderarea la spaţiul Schengen. Decizia acum este politică. Statele membre trebuie să 
decidă în unanimitate. Şi astăzi, din nou, am chemat toate statele membre să dea undă verde acestei decizii, 
astfel încât în timpul Preşedinţiei (României la Consiliul UE - n.r.) această minunată ţară să poată adera la Spaţiul 
Schengen”, a declarat Dimitris Avrampoulos, la conferinţa de presă susţinută alături de ministrul de Interne, 
Carmen Dan, după reuniunea Consiliului JAI. 
La rândul ei, Carmen Dan a afirmat, că discuţiile în cadrul Consiliului JAI despre Schengen au vizat măsurile 
necesare pe termen scurt şi mediu care să restabilească buna funcţionare a Spaţiului, în contextul efectelor 
generate de migraţie şi terorism cu care s-a confruntat UE. 
„În privinţa Spaţiului Schengen, discuţiile au fost purtate în jurul măsurilor pe termen scurt şi mediu pe care 
statele membre le consideră a fi necesare pentru a restabili buna funcţionare a acestei zone, funcţionare afectată 
de crizele generate de terrorism şi migraţie prin care Uniunea a trecut în ultima perioadă. În context, a existat o 
tatonare a statelor membre în ceea ce priveşte extinderea statelor Schengen în paralel cu implementarea 
mecanismelor care oferă un plus de securitate”, a declarat ministrul român de Interne. 
„Mă bucur că pe acest subiect poziţia Comisiei Europene este una constantă în sensul susţinerii aderării României 
şi Bulgariei. Ca preşedinte în exerciţiu al Consiliului JAI, dar mai ales ca ministru de Interne român, voi continua 
discuţiile la nivel bilateral cu miniştrii de interne ai statelor care se opun acestui proces de extindere având 
convingerea că acest efort va fi unul susţinut şi de colegii mei din Guvern de către Preşedintele României”, a 
adăugat Dan. 
Reuniunile Consiliului Justiţie şi Afaceri Interne (JAI) au loc, joi şi vineri la Parlament, în contextul exercitării 
Preşedinţiei române a Consiliului UE. 
Comisar european: Dispoziţiile temporare nu sunt menite să înlocuiască Regulamentul Dublin 
Comisarul european pentru Migraţie, Afaceri interne şi Cetăţenie, Dimitris Avrampoulos, a declarat, joi la 
Parlament, că trebuie găsite aranjamente temporare privind debarcarea migranţilor, adăugând că acestea nu au 
menirea de a înlocui aşa-numitul Regulament Dublin. 
„Trebuie să asigurăm ultimele piese pentru a garanta solidaritate în privinţa migraţiei între statele membre ale 
UE, pentru a proteja şi a gestiona mai bine frontierele noastre externe şi pentru a rezolva problemele legate de 
securitate.Ştiu că mulţi dintre dvs. vor să afle cam care este situaţia legată de debarcări şi de dispoziţiile 
temporare. Astăzi, în Consiliul de miniştri am fost foarte sincer şi direct cu miniştrii de Interne şi le-am spus că a 
venit momentul să încetăm cu jocurile şi să ne jucăm cu vieţile omeneşti. În mod evident, acest lucru nu este în 
interesul numănui. Dispoziţiile temporare nu urmăresc să încurajeze factori de încurajare a migraţiei, ci încearcă, 
de fapt, să nu ajungem la măsurile de ultimă instanţă, cum ar fi debarcările”, a declarat Dimitris Avrampoulos, 
într-o conferinţă de presă susţinută joi la Parlament, după reuniunea Consiliului JAI. 
Acesta a făcut un apel către toate statele membre ale UE să dea dovadă de voinţă politică pentru a putea ajunge 
la un acord cuprinzător privind sistemul european comun de azil. 
„Subiectul pe realocarea migranţilor între statele membre se va desfăşura săptămânal, dar acest lucru poate 
funcţiona numai dacă sunt suficiente state membre care să participe la mecanism. Şi fac apel către toate statele 
membre să accepte. Dispoziţiile temporare nu sunt menite să înlocuiască regulamentul Dublin. Ele urmăresc să 
pregătească, să anticipeze şi să servească drept puncte până când noul Regulament Dublin intră în vigoare.După 
cum ştiţi, nu este vorba numai de sistemul Dublin, acesta este doar un element din reforma extinsă a sistemul 
comun de azil la nivel european. Discuţiile au progresat astăzi (joi - n.r.) şi sper ca acest lucru să devină concret la 
următorul JAI, care va avea loc la Bruxelles”, a adăugat comisarul european. 
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Comisarul european pentru Migraţie a adăugat că e nevoie să fie luate măsuri care să asigure o mai bună 
protecţie şi gestionare a frontierelor externe ale Uniunii Europene, în acest sens fiind necesară consolidarea 
suplimentară a Agenţiei europene pentru paza frontierelor şi garda de coastă (Frontex). 
Reuniunile Consiliului Justiţie şi Afaceri Interne (JAI) au loc, joi şi vineri la Parlament, în contextul exercitării 
Preşedinţiei române a Consiliului UE. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Rusia propune Statelor Unite măsuri pentru menţinerea Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare. Unele 
propuneri vizează sistemul balistic din România 
Administraţia Vladimir Putin l-a convocat, joi, pe ataşatul militar al Statelor Unite pentru a-i transmite o 
propunere de măsuri în sensul menţinerii Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare (INF). 
Printre măsurile propuse de Rusia se numără distrugerea instalaţiilor de lansare MK-41, folosite inclusiv în 
sistemul balistic Aegis Ashore, montat în România şi care urmează să fie amplasat şi în Polonia. 
"Ministerul rus al Apărării invită partea americană, în perioada premergătoare anulării Tratatului INF, să ia 
măsurile necesare pentru revenirea la respectarea strictă a acordului prin distrugerea sistemelor de lansare 
terestre MK-41 dezvoltate pentru lansarea de rachete Tomahawk, a rachetelor cu raze de acţiune scurtă şi medie 
şi a dronelor militare care intră sub incidenţa Tratatului", a comunicat joi seară Ministerul rus al Apărării. 
"Ataşatul militar al Ambasadei SUA din Moscova a fost invitat la Ministerul rus al Apărării pentru a i se înmâna o 
notificare", a precizat instituţia, conform agenţiei de presă Tass. 
Alianţa Nord-Atlantică are propria responsabilitate pentru încălcarea Tratatului INF prin instalarea sistemelor 
balistice americane în România şi Polonia, a acuzat luni seară Administraţia Rusiei, îndemnând ţările din Europa să 
evite transformarea continentului în spaţiu de confruntare militară. "Din nefericire, state membre NATO au 
demonstrat că nu sunt pregătite pentru un dialog substanţial pe tema sistemelor balistice Mk-41, care sunt 
amplasate în România şi urmează să fie amplasate în Polonia anul viitor prin încălcarea Tratatului INF. Aceste 
instalaţii fac parte din sistemul balistic NATO, astfel că Alianţa este responsabilă direct de distrugerea Tratatului 
INF", a comunicat luni seară Ministerul rus de Externe. 
"Dacă aliaţii europeni ai Statelor Unite sunt într-adevăr interesaţi să menţină un control al armamentului eficient 
la nivel internaţional, dacă sunt interesaţi de neproliferare şi dezarmare, atunci nu ar trebui să urmeze orbeşte 
politicile SUA care au rolul dobândirii supremaţiei militare. În schimb, ar trebui să respecte interesele 
fundamentale de securitate şi să evite ca Europa să fie transformată din nou într-un spaţiu de confruntare 
militară, lucru care inevitabil se va întâmpla dacă Statele Unite încep amplasarea acestor tipuri de rachete", a 
precizat Ministerul rus de Externe. 
Statele Unite încalcă de mulţi ani Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare (INF) prin instalarea sistemelor balistice 
în România, a acuzat sâmbătă Administraţia Vladimir Putin, afirmând că Washingtonul a amplasat şi arme atomice 
în ţări aliate în cadrul NATO. Ministrul rus de Externe, Serghei Lavrov, i-a prezentat sâmbătă preşedintelui 
Vladimir Putin situaţia Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare (INF), în contextul deciziei SUA de retragere din 
acest acord. "Referitor la Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare, după cum ştiţi, este în vigoare din anul 1988 şi 
avea un termen nedeterminat. Conform informaţiilor pe care le avem la dispoziţie, Statele Unite au început să 
încalce acest Tratat din anul 1999, când au început să testeze drone militare care au caracteristici similare cu cele 
ale rachetelor terestre de croazieră interzise prin Tratat. Statele Unite au continuat acţiunile, folosind rachete 
balistice pentru testarea sistemului de apărare antirachetă, iar în anul 2014 au început instalarea în Europa a 
sistemelor cu lansare verticală Mk 41. Aceste sisteme sunt compatibile total cu rachetele Tomahawk cu rază 
medie de acţiune", i-a spus Serghei Lavrov lui Vladimir Putin, potrivit stenogramei conversaţiei, postată pe site-ul 
Ministerului rus de Externe. 
"Sunt încălcări clare ale Tratatului INF", a constatat preşedintele Vladimir Putin. 
Serghei Lavrov a continuat: "Sunt încălcări clare ale Tratatului. Sisteme de lansare de acest tip au fost instalate 
deja în România şi se fac pregătiri pentru a le amplasa şi în Polonia şi Japonia". "O altă problemă care ne 
îngrijorează este că recent, în urmă cu un an, Statele Unite, prin Revizuirea doctrinei nucleare în 2018, au fixat 
obiectivul dezvoltării unor arme atomice de capacitate mică şi este probabil ca rachetele cu rază medie de acţiune 
să fie utilizate pentru lansarea acestor arme (...)", a subliniat Lavrov. Ministrul rus de Externe acuză Statele Unite 
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şi de încălcarea Tratatului de Neproliferare a Armelor Nucleare (NPT). "Suntem preocupaţi şi de abordarea SUA 
privind responsabilităţile asumate prin Tratatul de Neproliferare a Armelor Nucleare, dat fiind că în pofida 
numeroaselor sesizări, SUA comit încălcări majore ale acordului, în cadrul Alianţei Nord-Atlantice. Deşi Tratatul 
prevede responsabilităţi ale puterilor nucleare de a nu modifica tehnologiile privind folosirea armamentului 
atomic, NATO efectuează aşa-numitele misiuni nucleare comune, în care Statele Unite şi cinci state NATO în care 
sunt amplasate bombe nucleare americane fac teste privind folosirea armelor atomice cu participarea unor ţări 
care nu se numără printre cele cinci puteri nucleare. Aceasta este o încălcare directă a Tratatului de 
Neproliferare", a acuzat Lavrov. 
Rusia a anunţat sâmbătă suspendarea obligaţiilor asumate prin Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare (INF), ca 
reacţie la decizia similară a Administraţiei Donald Trump. Administraţia Vladimir Putin a anunţat că îşi rezervă 
dreptul de a lua măsurile adecvate ca reacţie la decizia Statelor Unite de suspendare a obligaţiilor asumate în 
cadrul Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare (INF). "Moscova îşi rezervă dreptul de a adopta reacţii 
corespunzătoare şi măsuri de ripostă" după retragerea SUA din Tratatul INF. "Este normal să fie luate astfel de 
măsuri", a declarat Maria Zaharova, purtătorul de cuvânt al Ministerului rus de Externe. 
Statele Unite vor dezvolta modalităţi de reacţie "militară" pentru a opri orice avantaj strategic pe care Rusia l-ar 
putea obţine prin încălcarea Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare (INF), a avertizat vineri preşedintele 
american, Donald Trump, care a decis retragerea SUA din acest acord. "De prea mult timp, Rusia a încălcat fără a 
fi sancţionată Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare, dezvoltând şi amplasând în secret un sistem balistic care 
constituie o ameninţare directă pentru aliaţii noştri şi pentru trupele americane din străinătate. Mâine, Statele 
Unite vor suspenda obligaţiile asumate în cadrul Tratatului INF şi vor începe retragerea din Tratat, care se va 
finaliza în şase luni dacă Rusia nu revine la respectarea acordului prin distrugerea rachetelor, sistemelor de 
lansare şi echipamentelor asociate. Aliaţii noştri din cadrul NATO ne susţin total, întrucât înţeleg ameninţarea 
reprezentată de Rusia şi riscurile referitoare la controlul armamentului generate de ignorarea încălcării 
Acordului", a declarat Donald Trump vineri, potrivit unui comunicat al Casei Albe. "Statele Unite au respectat în 
totalitate Tratatul INF mai mult de 30 de ani, dar nu vom rămâne sub obligaţia termenilor acordului în timp ce 
Rusia are încălcări. Nu putem fi singura ţară din lume care să aibă obligaţii unilaterale prin acest Tratat sau prin 
altele. Vom avansa spre dezvoltarea propriilor opţiuni de reacţie militară şi vom colabora cu NATO şi cu alţi aliaţi 
şi parteneri pentru a opri Rusia să obţină avantaje militare prin acest comportament ilegal", a adăugat Donald 
Trump. 
Germania a cerut Rusiei să revină la respectarea Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare (INF) şi să dea dovadă 
de transparenţă, pentru a evita ieşirea Statelor Unite din acest acord. 
Alianţa Nord-Atlantică şi Rusia nu au reuşit să ajungă la niciun acord privind menţinerea Tratatului Forţelor 
Nucleare Intermediare (INF), Administraţia Vladimir Putin denunţând instalarea de către Statele Unite a 
sistemelor balistice în România. Serghei Riabkov, adjunct al ministrului rus de Externe, a declarat recent că Statele 
Unite încalcă de fapt Tratatul INF prin instalarea sistemelor balistice în România, conform unor diplomaţi NATO 
citaţi de agenţia de presă Reuters. În plus, Ministerul rus de Externe a acuzat Statele Unite de reactivarea planului 
privind sistemul balistic spaţial. NATO susţine că sistemele antibalistice din România au rolul de a contracara 
ameninţările Iranului. 
Rusia a instalat sisteme de rachete nucleare pe litoralul Mării Negre, în apropierea frontierei cu Ucraina, conform 
unor imagini prin satelit obţinute de Institutul Imagesat International. Imaginile surprind sisteme de rachete 
Iskander instalate într-o bază din Krasnodar, oraş rus situat pe litoralul nordic al Mării Negre, în apropierea 
frontierei cu Ucraina. Rachetele Iskander au raze de acţiune de până la 500 de kilometri şi pot transporta atât 
ogive convenţionale, cât şi nucleare. 
Rusia va reacţiona simetric în cazul în care Statele Unite vor dezvolta noi tipuri de rachete după eventuala 
retragere din Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare (INF), a avertizat în decembrie 2018 preşedintele rus 
Vladimir Putin, observând că Pentagonul are deja în planul bugetar un proiect balistic. Vladimir Putin a afirmat că, 
înaintea anunţului preşedintelui Donald Trump privind retragerea SUA din Tratatul INF, Congresul alocase fonduri 
pentru dezvoltarea unor noi rachete nucleare. 
Preşedintele Donald Trump a anunţat că Statele Unite se vor retrage din Tratatul Forţelor Nucleare Intermediare 
(INF), acuzând Rusia de încălcarea acordului semnat în anul 1987. Tratatul semnat de Statele Unite cu Rusia 
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prevede interzicerea rachetelor cu raze de acţiune cuprinse între 500 şi 5.500 de kilometri. Donald Trump susţine 
că Rusia a încălcat acest Tratat, dar Administraţia Vladimir Putin a acuzat în mai multe rânduri că sistemele 
balistice instalate de Statele Unite în Europa, inclusiv în România, constituie încălcări ale acordului. 
Washingtonul insistă că Administraţia de la Moscova a dezvoltat o nouă rachetă cu rază medie de acţiune, 
Novator 9M729 (SSC-8, potrivit terminologiei NATO), prin încălcarea Tratatului Forţelor Nucleare Intermediare. 
Acordul INF a intrat în vigoare în anul 1987, fiind semnat de preşedintele american de la acea vreme, Ronald 
Reagan, cu omologul său din Uniunea Sovietică, Mihail Gorbaciov. Potrivit cotidianului The New York Times, în 
afara faptului că Rusia ar fi încălcat Tratatul INF, Administraţia SUA vrea să renunţe la acest acord deoarece este 
constrânsă să nu dezvolte armament care ar putea fi folosit pentru descurajarea Chinei în consolidarea poziţiei în 
vestul Oceanului Pacific. Dat fiind că nu este semnatară a Tratatului INF, China a putut dezvolta rachete nucleare 
cu raze medii de acţiune. 
Administraţia Vladimir Putin a criticat de nenumărate ori iniţiativa SUA de a instala elemente antirachetă, în 
cadrul NATO, în România şi Polonia, precum şi montarea unui sistem antibalistic în Coreea de Sud. Washingtonul 
şi NATO susţin că instalaţiile antirachetă din Europa nu sunt îndreptate contra Rusiei, vizând contracararea 
ameninţărilor balistice din Iran, în timp ce sistemul din Coreea de Sud vizează ameninţarea nord-coreeană. 
Relaţiile dintre Rusia şi Occident sunt grav afectate de crizele din Ucraina şi Siria. 
Sistemele antibalistice instalate de SUA în România şi Polonia constituie încălcări ale Tratatului forţelor nucleare 
intermediare, a acuzat în decembrie 2017 Ministerul rus de Externe, denunţând montarea unor elemente 
antirachetă în Japonia şi avertizând că Rusia va lua măsuri militare pentru a face faţă noilor riscuri. Rusia a 
condamnat cu fermitate decizia Statelor Unite de a vinde Japoniei sisteme antibalistice de tip Aegis. Maria 
Zaharova, purtătorul de cuvânt al Ministerului rus de Externe, a explicat că elementele antirachetă din Japonia 
sunt parte a planului SUA de a crea un "sistem antibalistic global". Moscova susţine că instalaţiile antirachetă ale 
Statelor Unite au dublă utilitate, defensivă şi ofensivă. 
În septembrie 2017, Administraţia Vladimir Putin a îndemnat Statele Unite să revină la respectarea Tratatului 
Forţelor Nucleare Intermediare (INF). "Avem o serie de solicitări pentru Statele Unite şi le transmitem în mod clar. 
Principala noastră solicitare adresată Statelor Unite este să revină la respectarea Tratatului Forţelor Nucleare 
Intermediare, pe care îl încalcă prin instalarea sistemelor antirachetă Aegis pentru uz terestru în România şi prin 
planul de a le instala în Polonia. Aceste sisteme sunt de uz dublu, putând fi folosite atât antibalistic, cât şi pentru 
atacuri cu rachete de croazieră; instalarea acestor sisteme este interzisă de Tratatul INF", afirma în septembrie 
2017 Serghei Riabkov, adjunct al ministrului rus de Externe. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 UE şi Marea Britanie continuă "discuţiile" în încercarea depăşirii impasului Brexit. Anunţul lui Jean-Claude 
Juncker 
Negociatorii Uniunii Europene şi ai Marii Britanii vor lansa noi "discuţii" pentru a încerca depăşirea impasului 
Brexit, au anunţat joi Jean-Claude Juncker, preşedintele Comisiei Europene, şi Theresa May, premierul britanic, 
informează site-ul cotidianului Le Figaro. 
"În pofida dificultăţilor, cei doi lideri au convenit că echipele lor trebuie să discute pentru a afla dacă este posibil 
să fie identificată o soluţie care să permită obţinerea majorităţii" în Parlamentul britanic şi "care să respecte 
condiţiile stabilite deja", se arată într-un comunicat comun. 
Jean-Claude Juncker şi Theresa May se vor întâlni din nou la sfârşitul lunii februarie. 
Negociatorul-şef al UE, Michel Barnier, se va întâlni luni, la Strasbourg, cu Steve Barclay, ministrul britanic pentru 
Brexit. 
Cu toate acestea, Uniunea Europeană a transmis că nu vor fi redeschise negocierile pe tema clauzei de garantare 
privind frontiera irlandeză. 
(Sursa: Mediafax) 
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